
FEDERATION OF BLACK
CANADIANS 
2 0 2 3  F I R S T  Q U A R T E R  N E W S L E T T E R

On January 26th, we successfully hosted our second National Partners Group meeting to
connect members of the community together. It was an interactive session where some of
our partners; African Caribbean Business Network, Black in Saskatchewan, The Council for
Black Aging Community of Montreal Inc, Black Entrepreneurship Knowledge Hub and
Onyx Initiative, shared the amazing work that they do for the Black Canadian community.

This was the second national partner group meeting we are hosting, and our next meeting
is on April 26th, 2023, at 5 pm PST / 8 PM EST. Would you like to become a speaker? Email
brian@fbcfcn.ca for more details.

N A T I O N A L  P A R T N E R S  G R O U P  M E E T I N G

https://www.blackinsask.org/
https://onyxinitiative.org/
https://acbncanada.com/
https://cbacm.org/
https://www.bekh.org/


I M M U N I Z A T I O N  P A R T N E R S H I P  F U N D

We partnered with the Public Health Agency of Canada (PHAC) through the Immunization
Partnership Fund to help close the vaccine gap among populations with lower vaccine
uptake. 

This project had three objectives: A community micro contribution project to provide
several Black youth groups the opportunity to further engage the community and address
Covid-19 misinformation, report back to our national community on our Resiliency Through
Covid19 (RTC) Research work, and a Covid-19 Booster and Vaccine Clinic Mapping and
Awareness Campaign. 

We hosted an event on healthcare equity featuring a panel discussion and presentation on
resilience through Covid-19. The event had 83 attendees with 200 registrations. We also
compiled a list of booster shot locations and launched a social media awareness
campaign. 

The Micro Contribution Award recipients were the African Youth Growth Foundation,
Racialized Students in Healthcare, Jaku Konbit, Saskatchewan African Canadian Heritage
Museum, and Restore International Foundation.



B L A C K  E N T R E P R E N E U R S H I P  P R O G R A M  ( B E P )

We received a grant of over $1.3 million from the Federal Economic Development Agency
for Southern Ontario and hosted our first in-person event since the pandemic. The BEP
launch event was held on February 21st at the University of Toronto, Scarborough. 

Thanks to the BEP Ecosystem Fund, we are partnering with the University of Toronto,
Scarborough to support and mentor over 170 young Black entrepreneurs across Canada.
We kicked off the first cohort on March 22nd and registration is currently ongoing for the
second and third cohorts.

BEP Cohort 1 students at their Business Planning Session

The BEP launch event

The BEP roundtable and grant announcement

https://fbcfcn.ca/programs/black-entrepreneurship-program/


S U P P O R T S  F O R  S T U D E N T  L E A R N I N G
P R O G R A M  ( S S L P )

We are excited to announce that we launched the Supports for Student Learning Program
(SSLP) in February to support over 120 high school youth across five provinces. The
program will allows FBC to provide educational bursaries to several hard working youth
from among the provincial cohorts. 

The funding is being provided by the Supports for Student Learning Program (SSLP) within
the Federal Government’s Service Canada department. Founded in 2017, one of FBCs
focus areas has been to eliminate systemic barriers in all levels of education, which is in
line with the SSLPs goal to make sure students have the educational support needed for
future success.

We partnered with Skills For Life to launch the first cohort in Brampton. Each week the
students had a 1-hour learning session followed by a 1-hour basketball session. Their
graduation ceremony took place on April 2nd and the students received their certificate of
completion and $1500 each to support their education. Registrations for the Alberta,
Ottawa, Saskatchewan, BC and NWT cohorts are now open.

SSLP Cohort 1 students at their Basketball Training Session

https://fbcfcn.ca/programs/student-supports-for-learning-program/


G E T  I N V O L V E D  W I T H  F B C

VOLUNTEER WITH US

BECOME A PAID MEMBER

F O L L O W  U S

Volunteers are a crucial aspect to the
strength and success of the Federation and
we provide a variety of ways to get involved.

You can learn more here.

Paid members of FBC receive invitations to
our Annual General Meeting and receive

voting rights at our meetings. You can
become a paid member here.

General members of FBC will receive regular
communications and access to contact lists
for other African Canadian organizations

across Canada.  You can sign up to become
a member here.

BECOME A GENERAL MEMBER

INVEST IN US

By supporting FBC, you can have a positive
impact on our ability to keep much-needed
programs (such as BEP and SSLP) accessible

for the Black community. Find out more.

https://www.instagram.com/fbcfcn/
https://twitter.com/fbcfcn
https://www.tiktok.com/@fbcfcn
https://ca.linkedin.com/company/fbcfcn
https://www.facebook.com/federationblackcanadians/
https://www.youtube.com/channel/UCDLYpuQi9X5dTQo7jkx60Ow
https://fbcfcn.ca/get-involved/volunteer/
https://fbcfcn.ca/get-involved/
https://fbcfcn.ca/get-involved/
https://fbcfcn.ca/general_donation/


FÉDÉRATION DES
CANADIENS NOIRS
N E W S L E T T E R  D U  P R E M I E R  T R I M E S T R E  2 0 2 3

Le 26 janvier, nous avons organisé avec succès notre deuxième réunion du Groupe
national des partenaires pour rapprocher les membres de la collectivité. Il s’agissait d’une
séance interactive où certains de nos partenaires, comme le African Caribbean Business
Network, Black in Saskatchewan, le Council for Black Aging Community of Montreal Inc.,
Black Entrepreneurship Knowledge Hub et Onyx Initiative, ont partagé le travail incroyable
qu’ils font pour la communauté noire du Canada.

Il s’agissait de la deuxième réunion nationale du groupe de partenaires que nous
organisons, et notre prochaine réunion aura lieu le 26 avril 2023, à 17 h (HNP) et à 20 h
(HE). Aimeriez-vous prendre la parole? Envoyez un courriel à brian@fbcfcn.ca pour en
savoir plus.

R É U N I O N  D U  G R O U P E  N A T I O N A L  D E S  P A R T E N A I R E S

https://www.blackinsask.org/
https://onyxinitiative.org/
https://acbncanada.com/
https://cbacm.org/
https://www.bekh.org/


F O N D S  D E  P A R T E N A R I A T  D ’ I M M U N I S A T I O N

Nous avons établi un partenariat avec l’Agence de la santé publique du Canada (ASPC)
dans le cadre du Fonds de partenariat d’immunisation pour aider à combler l’écart en
matière de vaccination parmi les populations dont le taux de vaccination est plus faible. 

Ce projet avait trois objectifs : Un projet de micro-contribution communautaire visant à
offrir à plusieurs groupes de jeunes Noirs l’occasion de mobiliser davantage la collectivité
et de lutter contre la désinformation liée à la COVID-19; faire rapport à notre communauté
nationale sur notre résilience face à la COVID-19. Travaux de recherche et campagne de
cartographie et de sensibilisation à la clinique de vaccination et de rappel de la COVID-19. 

Nous avons organisé un événement sur l’équité en matière de soins de santé avec une
table ronde et une présentation sur la résilience à la COVID-19. L’événement a réuni 83
participants avec 200 inscriptions. Nous avons également compilé une liste de lieux de tir
de rappel et lancé une campagne de sensibilisation sur les médias sociaux. 

Les récipiendaires du prix Micro Contribution étaient la Fondation pour la croissance de la
jeunesse africaine, Racialized Students in Healthcare, Jaku Konbit, le Saskatchewan
African Canadian Heritage Museum et la Restore International Foundation.



P R O G R A M M E  D ' E N T R E P R E N E U R I A T  N O I R  ( B E P )

Nous avons reçu une subvention de plus de 1,3 million de dollars de l’Agence fédérale de
développement économique pour le Sud de l’Ontario et avons organisé notre premier
événement en personne depuis la pandémie. Le lancement du BEP a eu lieu le 21 février à
l’Université de Toronto, à Scarborough. 

Grâce au BEP Ecosystem Fund, nous nous associons à l’Université de Toronto, à
Scarborough, pour soutenir et encadrer plus de 170 jeunes entrepreneurs noirs partout au
Canada. Nous avons lancé la première cohorte le 22 mars et l’inscription est en cours pour
les deuxième et troisième cohorte.

Étudiants de la cohorte 1 du BEP à leur séance de planification des activités

Le lancement du BEP

La table ronde du BEP et les annonceurs

https://fbcfcn.ca/fr/programme-pour-lentrepreneuriat-des-communautes-noires/


P R O G R A M M E  D E  S O U T I E N  À  L ’ A P P R E N T I S S A G E
D E S  É T U D I A N T S  ( P S A E )

Nous sommes heureux d’annoncer que nous avons lancé le Programme de soutien à
l’apprentissage des étudiants (PSAE) en février pour soutenir plus de 120 jeunes du
secondaire dans cinq provinces. Le programme permettra à la FCN d’offrir des bourses
d’études à plusieurs jeunes travailleurs parmi les cohortes provinciales. 

Le financement est fourni par le Programme de soutien à l’apprentissage des étudiants
(PSAE) du ministère de Service Canada du gouvernement fédéral. Fondée en 2017, l’une
des priorités des CBF a été d’éliminer les obstacles systémiques à tous les niveaux
d’éducation, ce qui est conforme à l’objectif des PSAE de veiller à ce que les élèves aient
le soutien scolaire nécessaire pour réussir.

Nous nous sommes associés à Compétences pour la vie pour lancer la première cohorte à
Brampton. Chaque semaine, les étudiants avaient une séance d’apprentissage d’une heure
suivie d’une séance de basketball d’une heure. La cérémonie de remise des diplômes a eu
lieu le 2 avril et les étudiants ont reçu leur certificat d’achèvement et 1500 $ chacun pour
soutenir leur éducation. Les inscriptions pour les autres cohortes de l'Alberta, d'Ottawa,
de la Saskatchewan, de la Colombie-Britannique et des Territoires du Nord-Ouest sont
maintenant ouvertes.

Élèves de la cohorte 1 du PSAE à leur séance d’entraînement de basketball

https://fbcfcn.ca/programs/student-supports-for-learning-program/


S ’ I M P L I Q U E R  A V E C  L '  F C N

BÉNÉVOLE AVEC NOUS









DEVENEZ UN MEMBRE RÉMUNÉRÉ

S U I V E Z - N O U S

Les bénévoles sont un aspect crucial de la
force et du succès de la Fédération, et nous
offrons diverses façons de participer. Vous

pouvez en apprendre plus ici.

Les membres rémunérés de l’ FCN reçoivent
des invitations à notre assemblée générale
annuelle et reçoivent le droit de vote à nos
assemblées. Vous pouvez devenir membre

rémunéré ici.

Les membres généraux de la FCN recevront des
communications régulières et auront accès à des

listes de personnes-ressources pour d’autres
organisations afro-canadiennes au Canada. Vous

pouvez vous inscrire pour devenir membre ici.

DEVENEZ UN MEMBRE GÉNÉRAL

INVESTIR DANS L’FCN

En soutenant la FCN, vous pouvez avoir un
impact positif sur notre capacité à garder les

programmes nécessaires (tels que BEP et
SSLP) accessibles pour la communauté noire.

En savoir plus. 

https://www.instagram.com/fbcfcn/
https://twitter.com/fbcfcn
https://www.tiktok.com/@fbcfcn
https://ca.linkedin.com/company/fbcfcn
https://www.facebook.com/federationblackcanadians/
https://www.youtube.com/channel/UCDLYpuQi9X5dTQo7jkx60Ow
https://fbcfcn.ca/fr/participez/benevolat/
https://fbcfcn.ca/get-involved/
https://fbcfcn.ca/get-involved/
https://fbcfcn.ca/general_donation/

